

# **Assemblea famílies associades 12 febrer 2026:**

**Hora d'inici:** 20:30 h

**Hora fi:** 21:55 h

**Modalitat:** Online

## **Assistents:**

Maria Vidal, Riki Benito, Anna Pahisa, Ray Hendrasatya, Bernat de Pablo, Maria Rovira, Laura Villarreal, Oriol Boada, Laura Cañes, Pablo Terán, Alba Soria, Marta Aragonés, Heleia Roca, Núria Saigí, Lucía Valery, Urtzi Terroba, David Bautista, B., Berta Bondia, Aitziber, Teresa Archevala, Eva Miguel, Eva, Mireia Gibert, Natalia Perrone, Marta Juve, Irantzu, Iñaki Muñoz, Iona Conesa, Veronica Franzi.

## **Acta:**

### **1. Acceptació acta anterior**

Vots en contra 0

Abstencions 0

Vots a favor 25

### **2. Recuperació línia I3**

Maria: El departament fa la proposta a la taula de participació municipal. L'any que ve el Pins recupera el grup perdut, el fet de recuperar la línia implicarà no disminuir recursos i més normalitat per la nostra escola a mesura que pugen les línies. Però donada la baixa natalitat, l'escola pública enguany torna a patir una retallada de grups. En aquest cas a l'Olivera i el Gerbert. La retallada serà rotatòria. L'any que ve serà la Mirada i després segurament tornarà a ser el Pins.

### **3. Noves activitats migdia**

Ray: S'ha enviat la informació sobre les noves activitats de migdia a través de Dinantia. Al primer trimestre la junta entrant hem fet valoració d'activitats juntament amb coordinació AFA i aquesta no va ser positiva. Es va donar temps als monitors perquè proposessin activitats i s'ha fet una programació d'activitats setmanals. Sobretot remarquem que és una proposta voluntària, ja que ens ha arribat que de vegades no ha estat així.

S'ha revisat també el pla de comunicació entre l'AFA i les famílies al migdia, ja que s'havia detectat que la informació no arribava de manera adequada. Aquest s'ha implementat ja a partir de gener.

Es proposarà una formació pels educadors de migdia aquest 2n trimestre. Les formacions no les cobren, són hores que han de posar ells, per això s'ha de quadrar en quin moment és millor perquè els educadors puguin assistir a les formacions.

La Maria agraeix la feina del Ray i dels col·laboradors del migdia per la feina que estan fent i de l'Heleia amb les extraescolars.

### **4. Deures**

El Pablo ens posa en antecedents. Va tenir una conversa amb la professora del seu fill a principi de curs sobre el tipus de deures que els posaven i que creia que els costava de desenvolupar amb autonomia. Va fer una revisió de la bibliografia, trobant un consens científic que diu que fins als 12 anys fer deures pot tenir conseqüències perjudicials. Ho va comentar amb altres pares i hi havia molta reticència ja que els pares veien com a positiu els hàbits. Diu que els hàbits que assoleixen són els de ser complaents amb els pares. Diu que la ciència afirma que hi ha coses que es poden fer com fomentar els hàbits de lectura que això a l'escola es fa molt bé. Però deien que volien proposar que

des de l'AFA es fes un debat des del punt de vista científic, no de cara a l'eliminació dels deures perquè l'escola és molt prodeures, però portar el debat al Consell Escolar. La directora ja li ha proposat de parlar amb ella.

Míriam: intervé per entendre exactament què està proposant el Pablo.

Elisabet: demana poder veure els estudis, quin tipus d'estudis són. Personalment està a favor dels deures. Si es vota portar-ho al consell ho portarà. A la universitat nota que no hi ha hàbits de lectura ni de feines, els hàbits s'aconsegueixen gradualment i no li sembla malament que portin una mica de feina de l'escola.

Riki: Agraeix al Pablo que porti una proposta constructiva i ben fonamentada per tenir un debat serè i constructiu. Creu que l'AFA hauria de poder ajudar a generar l'espai perquè això es pugui debatre. Si el CE és l'espai de participació central de l'escola que es generi el debat.

Bernat: Tot el que sigui aportar de manera científica a un debat que es faci a l'escola li sembla molt bé. Caldria veure quin format hauria de tenir: un paper que es llegeixi... preguntarà si hi ha l'opció que hi vagin algunes persones externes o com s'ha de fer.

Maria: La directora és qui fa l'ordre del dia del CE, es pot parlar amb ella perquè ho inclogui en l'OD. Com que no és una proposta subscrita per tota l'AFA, el que es podria fer és que el Pablo amb les famílies que representa facin un correu a direcció per sol·licitar poder presentar el tema al CE. Si cal que se'l convidi l'Elisabet el podria convidar com a representant de les famílies al CE.

Urtzi: Creu que la proposta del Pablo és que hi hagi un debat més que no pas canviar el model. Li semblaria que l'AFA sí que podria donar suport que hi hagi un debat.

## **5. Carnestoltes**

Berta: Aquest dissabte hi ha la rua de Carnaval al poble en la que hi participa el Pins. Hi ha hagut participació de famílies que s'han preparat disfresses de la temàtica proposada. Anima a si hi ha

més famílies que s'hi vulguin sumar vagin dissabte a les 18:15-18:30 h al principi de l'avinguda Cerdanyola, juntament amb la batucada del Pins amb l'objectiu de passar-ho bé.

## **6. Entorn escolar/jutjats**

Elisabet: Es van reunir amb l'associació de veïns de Coll Favà i SOS Bosc i hi haurà una reunió amb l'ajuntament per tractar el tema dels jutjats que ja estan planificats per fer-se al costat dels mossos. Hi estan en contra per motius mediambientals. Ens conviden a ser-hi i aportar el nostre posicionament com a AFA vers la construcció dels jutjats. Caldria tenir un posicionament clar com a assemblea. El parlament va aportar una resolució sobre la pacificació dels camins escolars. La construcció dels jutjats suposaria un nou edifici amb circulació de cotxes ...

Míriam: Ens falta informació per poder tenir una opinió. Quin tipus de penats hi haurà. Estaria bé ser a la reunió per poder estar informats de saber què passa al nostre entorn. Afecta plenament la sortida de l'escola dels nostres fills.

Quin volum de gent es preveu?

Pablo: No coneix el volum dels jutjats. Comenta que com a mínim durant les obres sí que hi haurà molta afectació, ja que s'ocuparà més espai encara. No és gaire optimista quant al trànsit que es generarà.

Laura: Creu que s'ha de lluitar perquè els jutjats s'ubiquin en un altre espai més idoni de St. Cugat que no sigui davant d'una escola i d'una zona verda. En un lloc més als afores amb més Espai també Per aparcar.

Maria: Seria interessant també parlar amb el Leonardo, ja que els joves surten al migdia i també passen per allà. És difícil que fem prou pressió perquè canviï la decisió.

Bernat: També es perd l'espai del Pou. Al CE hi havia la representant de l'ajuntament i va dir que seria difícil que canviï la ubicació. Hem d'intentar que s'intenti respectar l'espai de joc, i plantejar bé el tema de l'aparcament.

Maria: Pregunta si ens sembla bé que entomem el tema com a AFA.

Pablo: Pregunta quin grau d'aprovació té el projecte. Per saber si hi ha temps de fer pressió de veritat.

Bernat: està aprovat i hi ha plànols, però no hi ha un termini especificat.

Maria: Proposa que enviem una instància a l'ajuntament perquè ens respongui formalment.

Ho lliga amb el tema de la **Caseta del Conserge** que té la teulada d'amiant. Fa un temps es va dir que si no estava trencat no era perillós, però amb el tema de les ventades pot haver-hi hagut desperfectes. Actualment, hi ha un tros de teulada trencada, a la zona de l'antic pàrquing del conserge. El grup de medi està redactant una instància per veure com està el tema i exigint que es retiri la uralita.

Proposa que s'ajuntin els dos temes i que ens donin una resposta.

Pablo: Pregunta si es pot denunciar.

Núria: Hi ha estructures d'amiant al poble i la llei diu que la Generalitat ha de preveure la retirada abans del 2028. El que és obligatori de moment és que estiguin censades les estructures amb amiant. En llocs amb col·lectius vulnerables com les escoles s'hauria de prioritzar la retirada. Amb les últimes pluges, vent, segur que hi deu haver microfisures. La instància és per assegurar que estigui censada i demanar-ne la recollida.

Pablo: Si està trencat marca la diferència. Si es denuncia pot ser la via ràpida perquè es resolgui, ja que és quan es van alliberant fibres.

Tere Arechavala: Per tranquil·litzar diu que l'exposició que tindrien els nostres fills tal com està ubicada no és gaire intensa. El procés de denúncia és molt lent, hauria de venir un pèrit. Idealment la retirada s'hauria de fer a l'estiu quan no hi ha nens. La línia hauria de ser fer pressió perquè ho retirin independentment de com estigui.

Riki: Agraeix missatge de calma de la Tere. Creu que és un tema de dignitat, de tenir un risc just al costat de l'escola. Simptomàtic del nivell de deixadesa i de manca de manteniment de l'escola pública. L'ajuntament promou trobades de l'escola privada i sembla que a la pública la deixi més descuidada. És partidari de moure'ns per denunciar-ho i treure-ho als mitjans. S'ha parlat d'esperar que passin les portes obertes.

Pablo: Està alarmat ja que molt poques fibres d'amiant poden produir malalties greus. Es pot denunciar a la guàrdia civil. No creu que haguem d'esperar a res.

Oriol: Una via ràpida podria ser parlar amb l'escola i demanar pressupostos per veure si l'escola o l'AFA se'n poden fer càrrec.

Maria: No es pot fer cap intervenció a cap equipament municipal, però sí demanar a l'equip directiu que facin pressió.

Natalia: Mentre l'amiant està encapsulat no hi ha risc. Quan hi ha una mínima ruptura per llei estan obligats a retirar-ho de manera immediata. S'haurà d'obligar que hi hagi una inspecció.

Elisabet: Al CE es va treure el tema i la Marta Aliart es va dirigir al representant de l'ajuntament que és un tema que preocupa a les famílies, ja ho havien parlat en altres ocasions.

Natalia: L'escola podria pagar un pèrit.

Maria: Revisarem com està actualment.

## **7. Festa Escola Pública**

Per denunciar que no pot ser que es perdin línies de la pública i es mantingui el concert amb les privades.

Riki: a la coordinadora d'afes el Riki i l'Eli hi van com a representants. Referent al tema del tancament de línies s'ha decidit fer un acte dissabte 7 de març al matí migdia a la plaça Octavià, serà una festa reivindicativa en favor de l'escola pública.

L'any passat es va fer una festa promovent la privada pagada des de l'ajuntament i a partir d'una queixa es va aconseguir que financin aquesta. Es planeja que hi hagi:

- Xerrada sobre la preinscripció
- Es portarà un ponent que parlarà sobre un tema de debat
- Concert
- Tallers
- Activitats
- Barra /foodtrucks

Serà una festa amb component formatiu, reivindicatiu i lúdic per reclamar que hi hagi el manteniment adequat a les escoles públiques, que es dediquin els recursos que calguin...

Seguirem informant.

## **8. Consell Escolar**

Maria: Com a novetat a la junta farem sempre un tema del CE per parlar del que ha passat a l'últim CE i també per recollir aportacions.

Eli: Breu resum dels temes que es van tractar:

- S'ha canviat una sortida per motius pedagògics.
- Es vol fer una bicicletada per reivindicar els camins en bici.  
Aquest curs no s'ha pogut fer per logística. El seminari d'Educació Física continuarà lluintant.
- Vindran uns voluntaris de parla anglesa per reforçar la conversa a les classes d'anglès.
- Erasmus dels professors d'anglès per veure com s'aprèn l'idioma a altres països.
- Portes obertes: 26/02 a les 16:45 h, aquest any innovadores i immersives. S'hi ha estat treballant bastant.
- Uralita.
- Vies comunicació CE.
- Qüestionari: a causa de temes de pèrdua de confiança d'algunes famílies del curs passat s'ha sol·licitat a inspecció passar un qüestionari de percepció del funcionament de



direcció. És un model de qüestionari que ja existeix. Es passarà al claustre, alumnat de tot un curs, i a algunes famílies. Tot el claustre i una sèrie de famílies que l'escola escull a partir d'unes instruccions d'inspecció, i el curs també l'escull l'escola.

- Es va exposar que com a famílies no estaven contents amb el tancament de línies d'I3 a altres escoles.
- Es van explicar els pressupostos.

Riki: L'enquesta, segons el que ens va explicar directament la Inspecció en la trobada que vam tenir el juliol, és a proposta de la inspecció, no iniciativa de la Direcció.

## 9. Pregs i preguntes

Maria: agraeix la participació de 31 persones. Anima també a la participació en les comissions de l'AFA, en les que es necessiten moltes mans.

Natalia: Proposa afegir un punt per la pròxima vegada. Sobre els monitors. Hi ha hagut un tema concret amb un monitor.

Ray: Les preguntes que ha fet la Natalia són les mateixes que es va fer des de l'AFA. S'està treballant. Es va anar un dia a fer l'observació i es va veure que funcionava bé, amb alguna coseta. Es farà formació. Es fa acompanyament a la Marta i a la Laura. Setmanalment es fa el seguiment. El tema de comunicació també s'està parlant. En el tema de comunicació escola equip de migdia s'hi intenta treballar també. Qui vulgui està obert a parlar.

Natalia: Està bé que a la pròxima assemblea es pugui parlar amb tothom. Cal reforçar la comunicació i la formació dels monitors i ser estricte amb els monitors.

Ray: tots els monitors necessiten seguiment, joves i grans. S'incorpora a la pròxima Assemblea de l'AFA el punt que demana la Natalia sobre la gestió del menjador. El Ray farà un resum explicatiu.

Riki: el model de menjador del Pins és molt singular. L'única escola de St. Cugat i de les poques de Catalunya que el menjador el gestiona l'AFA. Els guanys és que controlem el menú i la qualitat





del servei. Els costos és que pares i mares de manera voluntària porten una empresa. La comissió de menjador, el Ray, l'Heleia i tresoreria fan una feina molt important.

Míriam: Aprofita per comunicar que s'ha trencat un congelador que ja no es pot reparar perquè és molt antic. Es canviarà. La cuina està amortitzada i això vol dir que segurament que caldrà anar fent més manteniment i canvis...